



2ND SESSION, 40TH LEGISLATURE, ONTARIO
63 ELIZABETH II, 2014

2^e SESSION, 40^e LÉGISLATURE, ONTARIO
63 ELIZABETH II, 2014

Bill 192

Projet de loi 192

**An Act to amend
the Wireless Services
Agreements Act, 2013 to require
suppliers to provide billing statements
in a paper format, free of charge,
on request**

**Loi modifiant la Loi de 2013
sur les conventions de services sans fil
pour exiger que les fournisseurs
remettent gratuitement, sur demande,
des documents de facturation papier**

Ms D. Damerla

M^{me} D. Damerla

Private Member's Bill

Projet de loi de député

1st Reading April 29, 2014
2nd Reading
3rd Reading
Royal Assent

1^{re} lecture 29 avril 2014
2^e lecture
3^e lecture
Sanction royale



**An Act to amend
the Wireless Services
Agreements Act, 2013 to require
suppliers to provide billing statements
in a paper format, free of charge,
on request**

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of the Province of Ontario, enacts as follows:

1. Paragraph 15 of subsection 10 (1) of the *Wireless Services Agreements Act, 2013* is repealed and the following substituted:

15. The terms and methods of payments payable by the consumer under the agreement, including the currency in which amounts are expressed, if not in Canadian currency.

2. The Act is amended by adding the following section:

Paper bill free of charge

10.1 (1) A supplier shall provide billing statements to a consumer in a paper format, free of charge.

Exception

(2) Subsection (1) does not apply if the consumer informs the supplier that he or she does not want to receive billing statements in a paper format.

3. Subsection 11 (1) of the Act is amended by adding “or 10.1 (1)” at the end.

4. Clause 21 (1) (a) of the Act is amended by adding “10.1 (1)” after “10 (1) or (2)”.

Commencement

5. This Act comes into force on the day it receives Royal Assent.

Short title

6. The short title of this Act is the *Wireless Services Agreements Amendment Act (Paper Billing Statements), 2014*.

EXPLANATORY NOTE

The Bill amends the *Wireless Services Agreements Act, 2013* to require suppliers to provide billing statements to consumers in a paper format, free of charge.

**Loi modifiant la Loi de 2013
sur les conventions de services sans fil
pour exiger que les fournisseurs
remettent gratuitement, sur demande,
des documents de facturation papier**

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative de la province de l'Ontario, édicte :

1. La disposition 15 du paragraphe 10 (1) de la *Loi de 2013 sur les conventions de services sans fil* est abrogée et remplacée par ce qui suit :

15. Les modalités et les modes de paiement des sommes à payer par le consommateur aux termes de la convention, y compris la devise employée, si les sommes ne sont pas exprimées en dollars canadiens.

2. La Loi est modifiée par adjonction de l'article suivant :

Document de facturation gratuit

10.1 (1) Le fournisseur remet gratuitement des documents de facturation papier au consommateur.

Exception

(2) Le paragraphe (1) ne s'applique pas si le consommateur informe le fournisseur qu'il ne veut pas recevoir des documents de facturation papier.

3. Le paragraphe 11 (1) de la Loi est modifié par insertion de «ou 10.1 (1)» à la fin du paragraphe.

4. L'alinéa 21 (1) a) de la Loi est modifié par insertion de «10.1 (1),» après «10 (1) ou (2),».

Entrée en vigueur

5. La présente loi entre en vigueur le jour où elle reçoit la sanction royale.

Titre abrégé

6. Le titre abrégé de la présente loi est *Loi de 2014 modifiant la Loi sur les conventions de services sans fil (documents de facturation papier)*.

NOTE EXPLICATIVE

Le projet de loi modifie la *Loi de 2013 sur les conventions de services sans fil* afin d'obliger les fournisseurs à remettre gratuitement des documents de facturation papier aux consommateurs.